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Zápis z jednání Komise pro životní prostředí Mníšek pod Brdy ze dne 22.01.2024 
  

Program jednání KŽP dne 22.1.2024: 

1. Schválení programu jednání a určení zapisovatele a ověřovatele zápisu. 
2. Úkoly uložené Radou města či jednotlivými odbory městského úřadu. 
2.1 Dieselagregáty jako záložní zdroj pro případ rizika blackoutu v areálu Kovohutí Holding DT, 
a.s.  
2.2 Projekt ozelenění „Svazkové školy“  
2.3 Květnaté pásy podél ulice Za Rybníky – doporučení způsobu založení 
2.4 Návrh doplňující výsadby v rámci veřejné zeleně na Starém sídlišti 
3. Posouzení stávající údržby veřejné zeleně na Starém sídlišti 
4. Zpráva o likvidaci bolševníku velkolepého v roce 2023  
5. Investiční akce města plánované na rok 2024 ve vztahu k životnímu prostředí 
6. Různé 

 

Přítomni: Jiří Rom, Martin Cihla, Zdenka Čermáková Troníčková, Jana Vítková, Libor Čermák, Hana 
Tůmová, Dana Dalešická, Jaroslav Salava 

Host: Jiřina Romová, Jana Bosáková 
 
Jednání zahájeno 19,05. 
Jednání ukončeno 21,30. 
 

1. Schválení programu jednání a určení zapisovatele a ověřovatele zápisu. 

Komise odhlasovala program. Jako zapisovatelku zvolila Jiřinu Romovou a jako ověřovatelku Danu 
Dalešickou. 

PRO: 8  PROTI: 0  

2. Úkoly uložené Radou města či jednotlivými odbory městského úřadu. 

2.1 Dieselagregáty jako záložní zdroj pro případ rizika blackoutu v areálu Kovohutí Holding DT, a.s.  

 
Komise byla informována, že její doporučení bylo zapracováno do připomínek města, které byly zaslány 
na KÚSK. Bohužel ale po dané lhůtě, takže je Kraj neakceptoval. K záměru bylo tedy vydané souhlasné 
závazné stanovisko. 
Komise doporučuje městu tuto aktivitu sledovat a v dalším stupni (žádost o stavební povolení) 
připomínky opětovně vznést. 
 

2.2 Projekt ozelenění „Svazkové školy“ 

Na přilehlém pozemku k budoucí svazkové škole je navrženo kácení zapojeného porostu a vzrostlých 
stromů v místě liniové zeleně podél odvodňovací strouhy při východní hranici pozemku. Uvedeným 
důvodem by měl být odvod přebytečné dešťové vody z retenční nádrže do strouhy. 
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Komise doporučuje ponechat co nejvíce stávající zeleně, neboť ta plní několik funkcí: migrační koridor    
pro zvěř, zabraňuje erozi půdy, funkci větrolamu a v neposlední řadě při zasakování vod. V případě 
potřeby je možné udělat modelaci koryta tam, kde je žádoucí, redukci zeleně pak pouze ze strany           
od školy, max. pak v rozsahu poloviny zapojeného porostu. (Je možné po několika letech provést zásah 
i na druhé straně koryta, aby došlo k omlazení porostu.) Zároveň Komise žádá o poskytnutí celé 
dokumentace zejména s ohledem na hospodaření s dešťovou vodou a projektem ozelenění 
předmětného pozemku. 

 

2.3 Květnaté pásy podél ulice Za Rybníky – doporučení způsobu založení. 

V loňském roce byly vysazeny stromy v ulici Za Rybníky. V prostoru mezi chodníkem a plotem zahrad je 
plocha (p.č. 1019/3), která by byla vhodná k založení květnatého pásu. Impulz k tomuto vzešel                    
od občanů, kteří v dané lokalitě bydlí. Komise tento návrh podporuje a doporučuje následující postup 
provedení. Co nejdříve provést mělkou podmítku stávajícího trávníku, následně likvidovat vzešlé plevele 
(chemické ošetření nebo plamenem). V dubnu pak provést osetí směsí suchomilných bylin v kombinaci                                    
s vykartáčovanou regionální směsí, kterou máme k dispozici. Vzhledem k výsevu přizpůsobit i následnou 
péči, např. četnost a dobu sečení. 

Komise doporučuje založení květnatého pásu a zároveň o této aktivitě předem informovat místní 
obyvatele osvětovým letákem. 

2.4 Návrh doplňující výsadby v rámci veřejné zeleně na Starém sídlišti 

Z výsledků inventarizace vzešel seznam dřevin, které jsou potřeba pokácet v co nejkratší době. Komisi 
bude zaslaná mapka s vyznačenými dřevinami určenými ke kácení tak, aby mohla navrhnout vhodné 
doplnění druhové skladby.  

Komise žádá o poskytnutí podkladů k budování nových parkovacích míst na Starém sídlišti, aby 
navrhovaná nová výsadba nebyla v kolizi s parkovacím stáním. 

3. Posouzení stávající údržby veřejné zeleně na Starém sídlišti  

Komise důrazně upozorňuje město, že je špatně prováděna údržba keřů a stromů na pozemcích               
ve vlastnictví nebo správě města. Zaznamenala poměrně velké množství stížností od místních obyvatel. 
Je potřeba místa s neodborným zásahem projít, odstranit pařezy, upravit poškozené dřeviny, 
navrhnout dosazení. Komise upozorňuje na důležitost odborného zadání a dohled na práce s veřejnou 
zelení Na odborný dohled je možné přizvat i externistu.  

 
Zároveň upozorňujeme, že takovéto neodborné zásahy by již neměly nikde probíhat, zejména              
na místech jako je např. Pivovárka. 

4. Zpráva o likvidaci bolševníku velkolepého v roce 2023 

Komise bere na vědomí. Požaduje informaci, jak ORP řešila nahlášené přestupky týkající se nečinnosti 
v likvidaci bolševníku. 

 

5. Investiční akce města plánované na rok 2024 ve vztahu k životnímu prostředí 

V roce 2024 je naplánováno plno akcí, které by měly být předmětem zájmu z hlediska odbornosti 
Komise pro ŽP. K níže uvedeným akcím prosíme tedy o včasné předložení úplné dokumentace. 
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Kompletní oprava ulice Řevnická, dokončení studie, navazující PD 

Chodník a cyklostezka do Stříbrné Lhoty 

Aktualizace studie Staré sídliště 

Malé náměstí, dokončení údržby povrchu 

Lhotecká - sídliště, navazující údržba povrchu k chodníku 

Oprava ulice s parkováním ul. Nová, navazuje na opravu chodníků 

Oprava komunikací ve Stříbrné Lhotě - II.etapa (od točny BUS po konec obce) 

Rozšíření parkování zdravotní středisko, výjezdová ulice 

Rekonstrukce ulice Na Oboře  - I. etapa 

Parkování podél bytovek St. sídliště 

Parkování u hřbitova 

Chodník ul. Nová, u č.p. 824,825,826 

Parkování v ulici Nádražní 

Parkování na Starém sídlišti - ul. Rudé armády a 5.května 

Chodník podél silnice č.116, část 1,2,3 

Lhotecká sídliště, úprava chodníku, parkování, rozšíření komunikace 

Navýšení kapacity ČOV 

Projekt zasakování Lipka - Kvíkalka, návrh 

Retence srážkových vod ZŠ 

Oprava nádrže Rymaně 

Projekt Zadní rybník 

Realizace Prostřední rybník 

Oprava kostelíku Sv. Máří Magdalény na Skalce, odvodnění 

Nové ten.hřiště, skatepark 

Víceúčelové hřiště Rymaně 

Parkové osvětlení nového chodníku v Lipkách 

Sauna  

Nová městská knihovna 

Stanoviště kontejnerů na tříděný odpad - V Lipkách, Eden, Stř. Lhota, u knihovny 

 
6. Různé  

• ČOV – Informace od pana starosty, že ne všechny komisí požadované podklady jsou k dispozici. 
Požadované informace, kterými město disponuje, budou komisi dodány. 

• Inventarizační štítky – hřebíky délky cca 8 cm, standardní sada pro označení dřevin 
 
 
Další jednání Komise je naplánováno na 26.02.2024 
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